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OPPSUMMERING 

Asker Idrettsråd (AIR) tar utgangspunkt i rådets innspill til Handlingsprogram  
2014-2017 idet dette peker på behov, ønsker og problemstillinger som fortsatt er et 
mål for Asker idretten. 
 
AIR arbeider på vegne av alle idrettslagene i kommunen og er idrettens talerør mot 
kommunen. AIRs samarbeidsavtale med kommunen fremmer dette arbeidet til beste 
for begge parter. 
 
AIR mener innspillene som ligger i dette dokumentet har potensiale til å skape 
betydelig mer fysisk aktivitet i Askersamfunnet. Tiltak som stimulerer til mer fysisk 
aktivitet er av forebyggende art og viktige momenter i Askers satsing på folkehelse.  
 
Vi ser frem til et fortsatt godt samarbeid med våre folkevalgte og kommunens 
administrasjon i et felles løft for fysisk aktivitet, idrett, inkludering og folkehelse. 
 
 
Følgende saker er viktige for idretten i Asker: 
 
à AIR ber rådmannen sette av 10 millioner årlig til utbygging av mindre 
aktivitetsflater 
 
à AIR ber rådmannen om å bygge utendørs kunstgressflater i tilknytning til 
idrettshaller ved skoleutbygging 
 
à  Prosjekt IdrettsGlede for alle i Askeridretten har sendt inn egen høringsuttalelse til 
rådmannens forslag til handlingsprogram 2015-2018. AIR støtter innspillet om ber om 
at rådmannen avsetter kr 150 000 årlig til å øke stillingsprosent for daglig leder i 
Asker idrettsråd med tanke på å videreføre oppgavene knyttet til prosjekt 
IdrettsGlede for alle i Askeridretten. 
 
à AIR ber rådmannen utvikle helhetsplaner for idrettsanlegg/ møtesteder i 
samarbeid med idretten for alle tettstedene i Asker 
 
à AIR ber rådmannen se til andre kommuner som arbeider systematisk med 
tilnærmingen til idrettsanlegg. Helt konkret oppfordrer AIR kommunen og politikere 
om å ta en studietur til Trondheim kommunes idrettsavdeling 
 
à AIR ber Rådmannen ta hensyn til de anleggsprioriteringer som er utarbeidet av 
idretten gjennom idrettsrådet, se vedlegg 1.  
 
àAIR ber rådmannen og politikerne om at det igangsettes et arbeid for i felleskap å 
finne frem til tydeligere og bedre kriterier for prioritering av anlegg enn kriteriene som 
AIR har etablert 
  
à AIR ber om at politisk sak om drift av utendørs idretts- og friluftsanlegg, med 
bestilling fra TKF av 14.03.2013 om utarbeidelse av tilhørende katalog med 
kvalitetsstandarder også utarbeides for innendørsanlegg 
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à AIR ber kommunen gjennomføre en systematisk behovskartlegging av 
anleggskapasitet for de ulike idrettene 
 
à AIR ber kommunen innføre Askeridrettens forslag til kvalitetsstandard som 
standard for sine utendørs idrettsanlegg 
 
à AIR ber rådmannen utøke tilskudd til private anlegg i tråd med rådmannens 
forslag i politisk sak om kvalitetsstandarder 
 
à AIR ber rådmannen tilrettelegge for gratis bruk av idrettsanlegg til trening for barn, 
unge og ikke-kommersielle seniorlag hele året slik at fysisk aktivitet stimuleres 
 
à AIR ber rådmannen avvikle sesongavgiften i fotball for barn fra 6 – 12 år som 
spiller på 5er og 7er lag.  
 
à AIR ber rådmannen hensynta idrettens innspill til politisk sak om sesong-
definisjoner 
 
à AIR ber rådmannen om å innføre en ordning hvor kommunen forskutterer 
spillemidler slik at realisering av privatfinansierte anlegg blir enklere. 
 
à AIR ber rådmannen om å reversere oppsigelser av avtaler for tjenestekjøp fra 
idrettslag (driftsavtaler) inntil nye avtaler er signert. Drift utført av idrett må ha en 
trygg forutsigbarhet 
 
Idretten har laget en prioritert liste over anlegg som ønskes realisert innenfor 
handlingsprogram perioden. 
 
Større aktivitetsflater: 
§ Rulleskitrasé på Dikemark 
§ Nærskianlegg og snøproduksjon på Holmen 
§ Kunstgressbane Dikemark 
§ Påbygging av Leikvollhallen  - Leikvollhallen C 
§ Borgen idrettshall 
§ Videreutvikling av Skatepark Arnestad/Vollen 
 
Mindre aktivitetsflater: 
§ Trial løype ved Hovedgården/Kistefossdammen 
§ Utendørs treningspark Vollen 
§ Utbedring av Holmenhallen for bruk til kampsport 
§ Oppgradering friidrettsanlegg Føyka 
§ MTB rundbaneløype Dikemark/Solberglia 
 
 
 
 
 
 
 
 



 

Postadresse   Besøksadresse:                 post@askeridrettsrad.no 
Postboks 166, 1372 Asker  Hasselbakken, Askerveien 47 www.askeridrettsråd.no 
 

4 

KONKRETISERING AV INNSPILL 

AIR arbeider på vegne av alle idrettslagene i kommunen og er idrettens talerør mot 
kommunen. Asker idrettsråd (AIR) arbeider aktivt for å gi en representativ uttalelse til 
rådmannens forslag til handlingsprogram. AIRs samarbeidsavtale med kommunen 
bidrar til å fremme dette arbeidet til beste for begge parter. 
 
Idrettsrådet legger til rette for gode møteplasser mellom idrettslagene og mellom 
frivilligheten og kommunen. AIR har gjennom disse treffpunktene innhentet idrettens 
meninger og innstillinger knyttet til ulike viktige saker av prinsipiell art og til 
prioritering av aktivitetsflater. Dialogene har gitt AIR mulighet for å danne seg et enda 
bedre helhetsbilde over idrettens rammevilkår i Asker. 
 
Felles interesser 
Idretten og det offentlige har felles verdier og mål for utvikling av idrett og fysisk 
aktivitet i samfunnet. Kommunen og Askeridretten har også et felles mål om å skape 
et levende lokalsamfunn der folk finner trygghet, mening, tilhørlighet og trivsel. 
Idretten er en viktig bidragsyter til dette målet, spesielt i forholdet til barn og ungdom. 
Dette er spesielt viktig i dagens Asker der tettstedsutvikling er sentralt. Her er det 
essensielt at idretten tas med i diskusjonen om gode møteplasser. 
 
Kommunens positive holdning til idretten, og evne og vilje til å støtte opp om idrettslig 
aktivitet er i en slik sammenheng avgjørende for idrettslagene. AIR ser i større grad 
viktigheten med enda mer samhandling på tvers av sektorene i kommunen, også 
innenfor anleggsutvikling og vil gjerne bidra til dette. Her har vi mulighet for å være 
innovative! 
 
Nærmiljøanlegg 
Idretten har mange nærmiljøtiltak av større og mindre karakter som vi ber rådmannen 
vurdere å gi gjennomslag for. Det er viktig at noen mindre aktivitetsflater får prioritet 
til tross for at store midler er bundet opp i de større idrettshall-prosjektene. Mindre 
aktivitetsflater står for en viktig del av aktivitetstilbudet for både organisert og 
uorganisert idrett.  
 
Utfordringen ved å satse på utbygging av store aktivitetsflater er at dette kan gå på 
bekostning av investering i mindre aktivitetsflater over en lengre periode. AIR mener 
at mindre prosjekter med stor betydning for nærmiljøaktivitet også må prioriteres. 
 
à AIR ber rådmannen sette av 10 millioner årlig til utbygging av mindre 
aktivitetsflater 
 
Satsing på idrettshaller 
AIR er glad for at kommunen satser på idrett gjennom store investeringer spesielt 
knyttet til idrettshaller som bygges i sammenheng med bygging/rehabilitering av 
skoler.  
 
AIR har gjennom mange år ment og arbeidet for at når skoler rehabiliteres og 
gymsaler bygges skal disse få en idrettshall standard. Vi ser med glede at dette 
prinsippet følges. AIR er opptatt av å videreføre tanken om at skolene er viktige 
arenaer for fysisk aktivitet. Vi ber kommunen følge opp sitt vedtak knyttet til 
aktivitetsflater ved skoler med å bygge utendørs kunstgressflater i tilknytning til 
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skolens uteareal. Kunstgressflatene genererer eventyrlig mye aktivitet av ymse slag 
og er et godt eksempel på enkle tiltak for å øke det generelle aktivitetsnivå.  
 
à AIR ber rådmannen om å bygge utendørs kunstgressflater i tilknytning til 
idrettshaller ved skoleutbygging 
 
Videreføring av oppgaver knyttet til prosjekt IdrettsGlede for alle i 
Askeridretten 
àProsjekt IdrettsGlede for alle i Askeridretten har sendt inn egen høringsuttalelse til 
rådmannens forslag til handlingsprogram 2015-2018. AIR ber om at rådmannen 
avsetter kr 150 000 årlig til å øke stillingsprosent for daglig leder i Asker idrettsråd 
med tanke på å videreføre oppgavene knyttet til prosjekt IdrettsGlede for alle i 
Askeridretten. 
 
Tettstedsutvikling og møteplasser 
Tettstedsutviklingen i Asker må få tilført areal og midler for å muliggjøre nødvendig 
anleggs utvikling. Befolkningsveksten i planperioden på 4 år tilsier en økning på 
3.500 - 4000 innbyggere eller ca 6.5% økning. Dette må følges opp på anleggssiden 
gjennom helhetsplanlegging for hvert enkelt tettsted (Asker sentrum, Heggedal, 
Dikemark, Holmen) og gjennom en overordnet plan for hele kommunen. 
Idrettsanlegg er viktige møteplasser for nærmiljøet. 
 
AIR ser med glede på at man er i ferd med å utvikle helhetsplaner for Risenga 
idrettspark og mener at dette er et eksempel som bør videreføres for alle tettstedene 
i Asker. Til orientering har man i Trondheim kommune utført et betydelig arbeid 
relatert til dette temaet og vi anbefaler kommunen om å dra på studietur til 
kommunenes idrettsavdeling. 
 
à AIR ber rådmannen utvikle helhetsplaner for idrettsanlegg/ møtesteder i 
samarbeid med idretten for alle tettstedene i Asker. 
 
à AIR ber rådmannen se til kommuner som arbeider systematisk med denne 
tilnærmingen til idrettsanlegg. Helt konkret oppfordrer AIR kommunen og politikere 
om å ta en studietur til Trondheim kommunes idrettsavdeling. 
 
Fokus på frivillighet 
Idretten er Norges største frivillige organisasjon og frivilligheten innen idretten i 
kommunen er formidabel. Kommunen har stort fokus på å understøtte frivilligheten, 
men AIR savner konkretisering av hvordan kommunen vil understøtte frivilligheten. 
AIR har spilt samme spørsmål inn mot egen organisasjon, hvilket vi har fått positiv 
tilbakemelding på og vil følge opp. 
 
à AIR ber rådmannen vurdere en verktøykasse for frivilligheten, som vil bidra til å 
lette arbeidet som frivillig i idrettslaget. AIR/idretten deltar gjerne i en slik prosess. 
 
Kriterier for prioritering av aktivitetsflater 
Både i Asker kommune og i AIR erkjennes kompleksiteten mht å prioritere mellom 
investeringer i aktivitetsflater. AIR har utarbeidet kriterier for prioritering av 
aktivitetsflater gjennom en prosess med idretten. Kriteriene må sees på som et av 
flere verktøy for idrettens anleggsprioritering. 
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à AIR ber Rådmannen ta hensyn til de prioriteringer av aktivitetsflater som er 
utarbeidet av idretten gjennom idrettsrådet 
 
Behovskartlegging  
Det er viktig at idretten og kommunen i fellesskap enes om hvilke måltall som er riktig 
å benytte ved måling av kapasitet. Behovskartleggingen vil være et av flere verktøy i 
en prioriteringsprosess for idretten. 
 
Som nevnt tidligere i dette høringsinnspillet har AIR fått en meget positiv opplevelse 
av Trondheim kommunes og Trondheim Idrettsråds arbeid med tanke på 
systematisering av data knyttet til alle idretter og aktivitetsflater i kommunen. AIR har 
også inntrykk av at man har tatt i bruk måleparametre som kan være nyttige å sette 
seg inn i. 
 
à AIR ber kommunen gjennomføre en systematisk behovskartlegging av 
anleggskapasitet for de ulike idrettene, jamfør tilsvarende prosess gjennomført i 
Trondheim. 
 
Kvalitetsstandard for utendørs idrettsanlegg 
Askeridretten har i innspill til politisk sak om kvalitetsstandard for utendørs 
idrettsanlegg utarbeidet egen kvalitetsstandard. Dette ser vi som et viktig forslag til å 
kvalitetssikre standarden på våre aktivitetsflater. Innspillet er utarbeidet etter 
samarbeid mellom ulike idretter og i regi av AIR. AIR har ikke oversikt over de 
økonomiske konsekvenser som kvalitetsstandarden vil medføre. 
 
à AIR ber kommunen innføre Askeridrettens forslag til kvalitetsstandard som 
standard for sine utendørs idrettsanegg. 
 
Fra saksframlegget i samme sak: “Asker kommune kan ikke kjøpe inn driftstjenester 
for anlegg som eies av idrettslag. Her må hensynet til likebehandling for privat eide 
idrettsanlegg ivaretas. Kommunen kan imidlertid yte et driftstilskud til eier av 
anleggsenhet, gjennom den etablerte ordningen om tilskudd til drift- og vedlikehold 
av private idrettsanlegg” 
 
à AIR ber rådmannen utøke tilskudd til drift- og vedlikehold av private idrettsanlegg i 
tråd med rådmannens forklaring i politisk sak om kvalitetsstandarder. AIR er ikke 
kjent med hvilke beløp dette dreier seg om. Det er viktig at anleggene som tas ut av 
ordningen inkluderes i andre tilskuddsordninger og at denne tilskuddsordningen økes 
med lik andel slik at ikke idrettslag med private anlegg kommer tapende ut av saken. 
 
Prinsipper ved drift og vedlikehold 
AIR har i tidligere høringer fremhevet at vedlikehold av eksisterende anlegg må 
prioriteres høyere. Da aktualiseres spørsmål om kvalitetskrav og pris. 
Kravspesifikasjon må utarbeides med tydelig beskrivelse av kvalitetsnivå for drift og 
vedlikehold av haller og anlegg. På grunn av det høye aktivitetsnivået i eksisterende 
haller og anlegg er slitasjen stor og vedlikehold av sentral betydning. Asker 
kommune må tilstrebe høyest mulig standard i sine anlegg for å redusere slitasje og 
redusert drift av anleggene. Det må legges til rette for at idrettslag kan tildeles avtaler 
om drift og vedlikehold av anlegg.  
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à AIR ber om at politisk sak om drift av utendørs idretts- og friluftsanlegg, med 
bestilling fra TKF av 14.03.2013 om utarbeidelse av tilhørende katalog med 
kvalitetsstandarder også utarbeides for innendørsanlegg. 
 
Gratis leie av idrettsanlegg til trening for barn, unge og ikke-kommersielle 
seniorlag 
For å stimulere til økt aktivitet bør Asker Kommune dekke utleiekostnadene for 
treningsaktivitet i alle aldersgrupper. Det er høye kostnader forbundet med å drive 
idrett og dette begrenser aktiviteten. Idrettslagene har i tillegg til treningsavgifter 
kostnader forbundet med idrettsutstyr og serieavgifter / konkurranseavgifter. 
Idrettslagene går ikke med overskudd og budsjetterer sine inntekter/utgifter med mål 
om balanse. Redusert treningsavgift vil øke kvaliteten og rekrutteringen. 
 
à AIR ber rådmannen tilrettelegge for gratis bruk av idrettsanlegg til trening for barn, 
unge og ikke-kommersielle seniorlag hele året slik at fysisk aktivitet stimuleres 
 
Avvikle sesongavgift for lag i aldersgruppen 6 – 12 år (i sammenheng med 
politisk sak om sesongdefinisjoner) 
Sesongavgiften er knyttet til bruk av fotballbaner i kommunen. Sesongavgift for 
aldersbestemte klasser skiller ikke mellom spill på 5er, 7er eller 11er lag. 
Sesongavgiften gjelder kun for fotball og kan ikke sees å være en rettferdig avgift 
sammenlignet med andre idretter. 
 
Momentet er knyttet til politisk sak om sesongdefinisjoner og idretten har et klart 
ønske om at sesongdefinisjonen revideres. AIR har nedsatt en arbeidsgruppe som 
utarbeider svar på høring til politisk sak om sesongdefinisjoner.  
 
Uten å forskuttere arbeidsgruppens svar til høringen er det naturlig å anta at idrettens 
innspill vil få budsjettmessige konsekvenser. Størrelsen på dette ber vi rådmannen 
utrede. 
 
à AIR ber rådmannen avvikle sesongavgiften i fotball for barn fra 6 – 12 år som 
spiller på 5er og 7er lag.  
 
à AIR ber rådmannen hensynta idrettens innspill til politisk sak om 
sesongdefinisjoner 
 
Forskuttering av spillemidler 
Askeridretten har flere prosjekter som ønskes igangsatt uten kommunale midler. 
Budsjett for disse prosjektene er avhengig av en andel spillemidler, og forskuttering 
fra kommunen vil kunne gjøre flere prosjekter realiserbare. Dette er et godt incentiv 
for idrettslagene til å bidra til anleggsutvikling i Asker. 
 
Som kjent foreligger det flere godkjente søknader enn det i dag er mulig å 
imøtekomme med det årlige spillemiddeltilskuddet. Det er ventetid for godkjente 
søknader og denne ventetiden kan være opp mot 4 – 6 år før spillemidlene tildeles. 
 
à AIR ber rådmannen om å innføre en ordning hvor kommunen forskutterer 
spillemidler slik at realisering av privatfinansierte anlegg blir enklere. 
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Driftsavtaler 
Kommunen har startet et arbeid med driftsavtaler på utendørs idrett og friluftsanlegg. 
AIR har forståelse for dette og ser at dette kan gi en riktig utnyttelse av resurser. 
Idretten har i mange år følt en tilhørighet til de anlegg de får drifte selv og sette sitt 
preg på anlegget, vi tror en fortsettelse av dette er til beste for anleggene og idretten. 
Vi er derimot ikke fornøyd med fremdriften i dette og ber kommunen om å reversere 
oppsigelser av avtaler inntil nye avtaler er signert. Drift utført av idrett må ha en trygg 
forutsigbarhet. Konsekvenser av endret driftsform er ikke avklart og dermed ikke 
enkelt å innføre i HP. 
 
 

PRIORITERING AV ANLEGG 

AIR vil på bakgrunn av prosess gjennom 2013 og konkrete innspill og tilbakemelding-
er fra idretten på høstkonferansen 2014 gi prioritet til enkeltstående anlegg.  
 
Kriteriene som ligger til grunn er i hovedsak en kombinasjon av et sett kjernekriterier, 
type anlegg, økonomi og sosial anleggsprofil/mangfold. Se vedlegg 6 i rapport fra 
høstkonferanse AIR 2013.  
 
AIR og idretten viderefører tidligere prioriteringer ved å stille seg bak rådmannens 
forslag om utbygging av hall på Nesøya, i Heggedal, på Landøya, skianlegg på Solli, 
Holmen svømmehall, flerbrukshall ved Borgen skole, rehabilitering av 
kunstgressbaner og ny ishall på Risenga. Det er i denne sammenheng viktig for 
isidrettene at ny ishall på Risenga IKKE skyves ut i tid idet det er svært stort behov 
for nye isflater i kommunen. Vi minner også om AIRs tidligere prioritering gjeldende 
asfaltering av Risenga og viktighet av midlertidige anlegg. 
 
 
De 5 viktigste større og mindre anleggsinvesteringene (ekskl. nevnte anlegg i 
avsnittet over) listes her: 
 
Større anlegg: 
§ Rulleskitrasé på Dikemark 
§ Nærskianlegg og snøproduksjon på Holmen 
§ Kunstgressbane Dikemark 
§ Påbygging av Leikvollhallen  - Leikvollhallen C 
§ Borgen idrettshall 
§ Videreutvikling av Skatepark Arnestad/Vollen 
 
 
Mindre anlegg: 
§ Trial løype ved Hovedgården/Kistefossdammen 
§ Utendørs treningspark Vollen 
§ Utbedring av Holmenhallen for bruk til kampsport 
§ Oppgradering friidrettsanlegg Føyka 
§ MTB rundbaneløype Dikemark/Solberglia 
 
Vennligst se vedlegg for fullstendig oversikt over idrettens mange planer for 
investeringer i kommunen. 
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AIR mener innspillene som ligger i dette dokumentet har potensiale til å skape 
betydelig mer fysisk aktivitet i Askersamfunnet. Tiltak som stimulerer til mer fysisk 
aktivitet er av forebyggende art og viktige momenter i Askers satsing på folkehelse.  
 
Vi ser frem til et fortsatt godt samarbeid med våre folkevalgte og kommunens 
administrasjon i et felles løft for fysisk aktivitet, idrett, inkludering og folkehelse. 
 
 
 
 
  
Asker, 19. oktober 2014 
 
 
 
………………………… ……………………….  ……………………  
Sigurd Øvergaard  Anne-Lise Katle  Per Bjørseth 
Styreleder   Nestleder   Styremedlem 
(sign.)	   	   	   	   (sign.)	   	   	   	   (sign.)	  
	  
	  
………………………… ………………………  ………………………… 
Marianne Røed  Geir Øiestad   Gunnar Sagen 
Styremedlem   Styremedlem   Styremedlem 
(sign.)	   	   	   	   (sign.)	   	   	   	   (sign.)	  
	  
	  
………………………… ………………………  ………………………… 
Morten Hornnes  Berit Marstein   Asgeir Mamen 
Styremedlem   Varamedlem   Varamedlem 
(sign.)	   	   	   	   (sign.)	   	   	   	   (sign.)	  
	  


